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Letní soutěž!
Rozkvetlý

balkon, okno,
zahrada

Pyšníte se rozkvetlou za-
hradou? Zkrášluje váš bal-
kon záplava letniček? Po-
šlete fotografie do soutěže o
nejkrásnější balkon, okno,
zahradu. Startujeme už za
pár dnů. Výherci se mohou
těšit na zajímavé ceny, včet-
ně vstupenek na olomouc-
kou Floru! Fotografie zasí-
lejte poštou s heslem „Letní
soutěž“ nebo na e-mail:

reporter.ostravsky@denik.cz

Otevřené dveře do světa aneb Angličtina v praxi
PETRA TRUNKÁTOVÁ

Žáci ZŠ A. Hrdličky v Ostravě-
-Porubě mají atletický závod
Zlatou tretru vždy spojenou s
angličtinou. Ptáte se proč?
Všichni dobře víme, že studo-
vat cizí jazyk nestačí, použití
jazyka v konkrétních život-
ních situacích bývá pro řadu z
nás obtížné. Proč tedy naše žá-
ky na tyto situace co nejlépe
nepřipravit a nezbavit je stra-
chu komunikovat v jazyce,
který znají a v situacích, kte-
ré jsou jim příjemné?

Snad proto každoročně or-
ganizujeme tato oblíbená se-

tkání se zahraničními atlety
Zlaté tretry, neboť naši žáci
vynikají nejen v jazykových
soutěžích, ale jsou také velmi
úspěšní ve sportu. Navíc se
mohou dozvědět spoustu za-
jímavostí ze sportovního i
osobního života hostů, sezná-
mit se s pravidly tvrdé pří-
pravy a tréninku vrcholo-
vých sportovců a také poznat,
že vrcholový sportovec se bez
jazykových znalostí v dneš-
ním světě neobejde.

Třiadvacátého května se na
ZŠ A. Hrdličky v Ostravě-
-Porubě uskutečnila beseda s
atlety Zlaté tretry – Edino Ste-

elem a Josefem Robertsonem.
Na naší škole jsou setkání s
rodilými mluvčími, význač-
nými kulturními a sportov-
ními osobnostmi tradicí. Cí-
tíme totiž naléhavou potřebu
umožnit našim žákům osobní
kontakt s mluvenou britskou
i americkou angličtinou. Be-
seda je vždy spojena s auto-
gramiádou a děti při ní mo-
hou využít své jazykové
schopnosti a dovednosti a po-
máhá jim to odbourávat je-

jich jazykové bariéry a počá-
teční stud v použití cizího ja-
zyka.

Děkujeme oběma atletům
za ochotu podělit se se svými
zkušenostmi. Toto velmi pří-
jemné setkání bylo nejen pro
naše žáky oživením anglické
výuky. Těšíme se na další se-
tkání tohoto druhu a věříme,
že použití cizího jazyka se v
budoucnu stane zcela samo-
zřejmou součástí života na-
šich dětí.

Snímky: archiv školy

Jak to vidíte vy, milé dámy?
Já takto…
GABRIELA STAŠOVÁ

Milé dámy, slečny především!
Tento článek je určen hlavně
vám. Je totiž docela možné, že
některá z vás měla už takzva-
ně dost řečí o tom, jak je tlus-
tá, nehezká a vůbec celkově
strašná, a tak bych se nedivi-
la, že názory jednoho mladíka,
které jsem nedávno zazname-
nala na internetu, mohou být
závažným důvodem k rozcho-
du – rozchodu iniciovanému
vámi samozřejmě. O tom ne-
pochybuji! V názoru tohoto
mladého „muže“ se podle mé-
ho mínění zračí jeho značná
zakomplexovanost. Vůbec
bych se tedy nedivila, že to, co
budu popisovat dále, někte-
rým z vás něco připomíná –
mohl by se vám případně vy-
bavit zrovna váš bývalý pří-
tel.

Abych uvedla na pravou
míru, o co se vlastně jedná, po-
kračuji – na jistém nejmeno-
vaném serveru jsem objevila
článek, který byl reakcí na e-
mail. Ten do tamní redakce
poslal devatenáctiletý mla-
dík. Vyjádřil v něm názor, že
všechny slečny, které mají
váhu nad 50 (a to prosím váhu
v kg, ne tu váhu, za kterou by
si jich měl člověk vážit, přes-
tože ta bohužel zvážit nejde,
ale o tom nemá tento mladík
ani tušení), jsou – cituji – „ja-
ko prasata“. Po pozornějším
zahloubání se do textu, který
byl psán formou přepisu roz-
hovoru s touto osobou, jsem
dospěla k následujícím závě-
rům. Jedinec je naprosto cito-
vě oploštělý, a to jak vůči že-
nám vážícím více, než byla
„požadovaná hranice“ (ačkoli
za to z genetických důvodů
mnohdy ani nemohou), tak
vůči ženám všeobecně. Ne-
mohu si pomoci, ale člověk,
který není schopen přijmout
fakt, že ne každá žena může vá-
žit méně než 50 kilogramů, a
přesto touží po kopii Victorie
Beckham, má zkrátka rysy ne-
vyzrálého floutka a maniaka
zároveň.

Ale abych jen nehanila, ber-
me to s jistým humorem a nad-
hledem. Pokud se názory a po-
stoje onoho mladíka, později
dospělého, v jeho případě spí-
še bohužel jen „dospělého“ je-
dince, nezmění, představte si,
jak jeho život bude náročný.
Žena, která přibere po poro-
du, má již předem jasně sta-
novaný ortel. No a co teprve
žena, která přibere s přibýva-
jícími lety, protože to je na-
prosto přirozený proces? Mys-
lím si, že pokud tento názor ne-
ní pouze postpubertální póza,

která časem odezní, je tento
člověk navždy odsouzen k sa-
motě, popř. k životu, kdy bude
těžit z hlouposti těch méně
bystrých žen. Těm to však
možná bude jedno, protože ne-
budou mít nic proti tomu, užít
si s vysportovaným, vždy
upraveným a hezkým mužem,
jak onen mladík sám sebe po-
pisuje. Je to však ve skuteč-
nosti pravda?

Nejsou tito muži, kteří tak-
to neustále kritizují různé „je-
vy“ kolem sebe na internetu,
ve skutečnosti těmi zakom-
plexovanými, nevzhlednými a
životem poznamenanými je-
dinci, kteří mají potřebu si

vlastní zlost a vztek vybít ale-
spoň tímto způsobem? Inter-
net je záludná věc a informace
na něm není radno brát příliš
vážně. Postupem času jsem i já
zjistila, že na mnoha serve-
rech a diskusních fórech se
zdržují právě tyto typy lidí.
Jedná se o jedince sociálně de-
privované, vyloučené ze spo-
lečenství vrstevníků z růz-
ných důvodů, kteří alespoň
tímto virtuálním způsobem
chtějí dát najevo, že existují, ať
už kladně či záporně. Větši-
nou však především záporně.
A právě do této skupiny bych
zařadila také našeho mladí-
kaa. Ten zřejmě tíhu svého ži-
votního zklamání neunesl a
projevuje ji nyní takto.

Podotýkám, že tento článek
jsem nepsala v žádném afektu
či ze zlosti. Dokonce ani proto,
že jsem feministka, a už vůbec
ne proto, že by byla má váha
nad padesát kilogramů. Berte
to jako snahu o povzbuzení
žen, které mají tendence se ne-
objektivními názory řídit,
brát je váženě a propadat poté
zoufalství, že nevypadají
dobře… I touto cestou si lze
přivodit problémy, které ne-
musíte vhodně řešit. Krása je
přece o něčem jiném! A hlav-
ně je u každého čistě subjek-
tivní záležitostí! Takže proč se
nad tím nezamyslet, dámy,
takto?

Ilustrační foto: archiv

VAŠÍM OBJEKTIVEM

Školní srazy 20+
Setkali jste se po letech

a zavzpomínali na školu, na
studia? Máte fotografie

z dob, kdy jste před dvaceti
a více lety seděli ve škol-
ních lavicích, a ze součas-
nosti? Pošlete fotografie,
napište příběh vaší třídy.

Rádi je zveřejníme.

ŽIVOT U RYBNÍKA. Snímky: František Baláček


